

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

AMBASSADE EN RUSSIE
35, Rue Bolchaya Ordynka, 115127
Moscou

Tel.: 7 (495) 951-33-03, 951-33-57
Fax : 7 (495) 951-36-86
E-mail : ambacam.moscou@diplocam.cm



REPUBLIC OF CAMEROON

EMBASSY IN RUSSIA
115127, Bolshaya Ordynka Str., 35
Moscow

Moscou, le

Moscow,

N^o 162/e /ACM/MD
10.03.2022

INFORMATION NOTE

The **Embassy of the Republic of Cameroon in the Russian Federation** informs the Cameroonian community of Ukraine, which is under its jurisdiction, that by correspondence #000739/DIPL/D5/SDOU/PESH dated March 07, 2022, the Ministry of External Relations of Cameroon has conveyed information that the **Permanent Secretariat of the International Civil Defense Organization (ICDO)** is undertaking steps to provide full assistance (transportation, food, and shelter) towards the evacuation of nationals from member-states, including Africans, from Ukraine to Poland, and from Poland to their countries of citizenship. Anyone willing to benefit from such assistance should contact the **Secretariat of the ICDO** at the following email address: help@icdo.org. Your email should include your name, location within Ukraine, citizenship, as well as your contact number.

Cameroonian nationals having crossed the Ukrainian border into Poland are reminded to contact **the Embassy of the Republic of Cameroon in Berlin**, which has jurisdiction over the country of refuge and transit of those fleeing the war in Ukraine.

Finally, the Embassy would like to remind those Cameroonian nationals who have opted to preserve their multiple gains (academic, professional, social, etc.) in Ukraine to abide more strictly by the measures put in place by their local authorities, as well as those taken by the belligerents with the goal to create humanitarian corridors for the evacuation of civilians.

For further information, please contact the **Strategic Watch Cell** of the Embassy at +7(926) 203-33-60.



The Chargé d'Affaires a.i.

Mrs. Effa Ngamba Marguerite Florence
Minister Plenipotentiary

AMBASSADE EN RUSSIE
35, Rue Bolchaya Ordynka, 115127
Moscou

Tel.: 7 (495) 951-33-03, 951-33-57
Fax : 7 (495) 951-36-86

E-mail : ambacam.moscou@diplocam.cm



EMBASSY IN RUSSIA
115127, Bolshaya Ordynka Str., 35
Moscow

Moscou, le

Moscow,

N° 162/c /ACM/ cc
10.03.2022

NOTE D'INFORMATION

L'Ambassade de la République du Cameroun en Fédération de Russie informe la communauté camerounaise d'Ukraine, pays placé sous sa juridiction de compétence, que par correspondance N°000739/DIPL/D5/SDOU/PESH du 07 mars 2022, le Ministère des Relations Extérieures du Cameroun fait connaitre que le Secrétariat Permanent de l'Organisation de la Protection Civile (OIPC) souhaite prendre des mesures portant sur la prise en charge totale (transport-hébergement-nutrition) de l'évacuation des ressortissants de tous les pays membres de ladite Organisation, dont les pays africains. L'itinéraire prévu à cet effet, va de l'Ukraine, transitant par la Pologne, pour la destination finale de leurs pays de nationalité. Toute personne désireuse de bénéficier de cette assistance humanitaire, est priée de bien vouloir contacter le Secrétariat de l'OIPC à l'adresse e-mail suivante : help@icdo.org. Ce mail devra comporter le nom, la localisation en Ukraine, la nationalité et le contact téléphonique de l'intéressée.

En outre, il est rappelé à ceux des Camerounais ayant, d'ores et déjà, franchi les frontières ukrainiennes par la Pologne, de prendre absolument attache avec l'Ambassade du Cameroun à Berlin, compétente dans ce pays volontaire de transit et d'accueil des réfugiés de guerre ukraino-russe.

Enfin, elle voudrait inviter les Camerounais qui ont opté pour la préservation de leurs multiples acquis (académique, professionnel, social, etc.) en Ukraine, au respect plus strict des mesures prises par les autorités locales, ainsi que celles visant la mise en place des corridors humanitaires décidées par les deux parties au conflit, dans l'optique d'évacuer les populations civiles des zones d'affrontements militaires.

Pour toute autre information, bien vouloir prendre langue avec la Cellule de Veille Stratégique de l'Ambassade au +7 926 203-33-60 (24h/24).



Le Chargé d'Affaires a.i

Mme Effa Ngamba Marguerite Florence
Ministre Plénipotentiaire